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Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

zajišťujízajišťují
Sádky Červený HrádekSádky Červený Hrádek

(vedle učiliště)(vedle učiliště)

PRODEJ PRODEJ 
VÁNOČNÍCH VÁNOČNÍCH 

KAPRŮKAPRŮ

Kontakt: 728 637 130

středa 20. až sobota 23. 12.
od 9 do 16 hodin

na sádkách Červený Hrádek 

čtvrtek 21. až sobota 23. 12.
od 9 do 16 hodin

na nám. T.G.M. pod kašnou

Hodně štěstí, zdraví, 
úspěchů v novém roce 

a dobrou chuť při konzu-
maci vánočního kapra vám 

přejí František Budka a jeho 
spolupracovníci.

HLEDÁŠ BRIGÁDU?
Přijmeme schopné lidi na výpomoc do výroby 

Pozice: pekař, balení
Dvousměnný provoz 

Dobré platové ohodnocení, příjemný pracovní kolektiv, příspěvek
na stravování, Benefit Plus karta, Sick day    

HLEDÁŠ PRÁCI NA HPP?

Nově nabízíme i možnost ubytování pro zaměstnance
 

Kontaktuj nás na: 606 079 191
                                606 305 761

SEDLČANY Koncem mi-
nulého týdne napadlo 
v regionu více než dvacet 
centimetrů bílé nadílky. 
Na komunikacích se s ní 
dnem i nocí obětavě vy-
pořádávali silničáři a řidiči 
technických služeb.. 

Pracovníci od velmi brz-
kého rána zprůjezdňovali 
komunikace v Sedlčanech 
a okolí. V pátek odklízeli 
sníh a posypávali silnice 
do desáté hodiny večer 

SEDLČANY V rámci 17. dne 
pro dětskou knihu a zahá-
jení adventu v Sedlčanech 
se v sobotu 2. prosince 
na náměstí T. G. Masa-
ryka konal pokus o pře-
konání českého rekordu 
v kategorii Nejvíce lidí 
v kulichu s bambulí. Akci 
pořádala stejně jako v mi-

nulých letech městská 
knihovna ve spolupráci 
s klubem Velká Kobra 
a pod záštitou a s podpo-
rou města Sedlčany.

Program zpestřili 
kynologové

Český rekord v této 
kategorii byl vytvořen 

PETROVICE Nedělní odpo-
ledne první prosincové 
neděle patřilo v Obecním 
domě mikulášské nadílce 
pro děti z Petrovic a okolí. 
Když se objevili čert s čer-
ticí, některým dětem mož-
ná zatrnulo. Ale pekelníci 
je vyzvali, aby se zapojily 
do her, které si pro ně při-

pravili. Brzo se objevil i Mi-
kuláš s andělem a dalšími 
posly pekla. Svatá parta 
vyslechla písničky nebo 
básničky a za svůj um si 
děti vysloužily dobrý per-
níček. 

Někteří odsud odešli 
rovnou na náměstí. Tam 
se v pět odpoledne kona-

Vzdor vytrvalému 
sněžení prošlo bránou 
550 lidí v kulichu s bambulí

Závaly sněhu 
na Sedlčansku 
nepřekvapily řidiče 
technických služeb 
a správy silnic

a v sobotu opět pokračova-
li od půl třetí ráno. „Chtěl 

bych poděkovat všem ři-

dičům jak našich Sedlčan-

ských technických služeb, 

tak i Správy a údržby sil-

nic,“ ocenil jejich práci 
sedlčanský starosta Ivan 
Janeček, který řidičům 
již v sobotu také veřejně 
poděkoval na svém face-
bookovém profi lu.

M e z i  o d p o v ě ď m i 

v Sedlčanech před šesti 
lety, kdy bránou prošlo 
893 lidí s kulichem s bam-
bulí, a vzhledem k nepříz-
nivému počasí se necha-
lo čekat, že tentokrát se 
na náměstí nikomu nebu-
de chtít. Pořadatelé proto 
byli jejich počtem jistě 

SEDLČANY Jedním z prv-
ních míst, kde lze v regi-
onu nasát adventní atmo-
sféru, je tradičně Městské 
muzeum v Sedlčanech. 
Předváděcí řemeslné dny 
pod názvem Netradiční 
Vánoce v muzeu se konaly 

Předvánoční dny řemesel 
v muzeu voněly mnoha 
vůněmi, nechybělo zdobení 
perníčků a vystaveny 
byly i netradiční výrobky 
z betonu a pryskyřice

v prvních dvou prosinco-
vých dnech a opět se těši-
ly velkému zájmu malých 
i velkých návštěvníků.

Přízemí zaplavily 
sladké vůně

Čerti byli hodní a strom 
obtěžkaný sněhovou 
nadílkou rozzářil náměstí

lo zahájení adventu a roz-
svícení vysoké túje před 
kostelem svatého Petra 
a Pavla. Po úvodním slově 
místostarostky Venduly 
Vrzalové vystoupily děti 
z obou místních školek 
s koledami a básničkami. 
Následně se odpočítávalo 

Pokračování na straně 4

Pokračování na straně 7

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 5



2 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

SVATÝ JAN Na listopado-
vé zvyklosti dost pršelo. 
Podle měření amatérské 
meteorologické stanice Mi-
roslava Votruby ve Svatém 
Janu spadlo druhé nejvyš-
ší množství srážek za po-
sledních dvanáct let, bylo 
to 40 mm. Nejvyšší hodno-
ta ve sledovaném období 
byla 47,8 mm v roce 2015, 

nejméně pršelo v listopa-
du roku 2018 (9,6 mm). 
S úhrnem srážek od začát-
ku roku to ale příliš neh-
nulo, zůstává na podprů-
měrné hodnotě (celkem 
364,5 mm), což vedle loň-
ského rekordního množ-
ství (610,9 mm) je docela 
smutné.

Z hlediska teplot byl 

letošní listopad spíše prů-
měrný, ale byl jeden le-
dový den (kdy nejvyšší 
denní teplota nepřekročí 
0 °C), což není tak obvyk-
lé. Určitou kuriozitou jsou 
nejvyšší nárazy větru, kte-
ré mají zcela stejné hodno-
ty letos a před deseti lety 
– 11,2 m/s 24. v měsíci.

-red-

Zároveň si na začátku 
prosince připomínáme 
druhé výročí úmrtí jeho 

rodičů, pana 
Miloslava a paní Marie 

Belzových. 
Kdo jste je znali, 

vzpomeňte s námi.
Stále vzpomíná rodina.

V sobotu 9. prosince 
uplyne dlouhých 
smutných 15 let 

od chvíle, kdy nás 
navždy opustil náš 

milovaný manžel, otec, 
syn a bratr pan 

Martin Belza

Listopad

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

mete-

oro-

logic-

ké

dny

chladné – teplota 
max. nižší jak 10 st. C

26 19 16 13 29 26 18 20 20 30 21 21

mrazivé – teplota 
min. nižší jak 0 st. C

4 10 1 9 11 6 10 5 14 13 10 9

ledové – teplota 
max. nižší jak 0 st. C

1 1 2 1 1

tep-

lota 

v st. 

C

nejnižší v měsíci -3,8 -6,3 -0,9 -3,8 -7,3 -1,1 -7,2 -2,0 -3,8 -3,7 -3,8 -4,6

dne 15. 27. 22. 3. 15. 16. 28. 10. 30. 23. 19. 29.

nejvyšší v měsíci 12,9 17,1 13,8 16,5 13,0 13,1 15,3 13,4 17,1 9,7 14,6 14,6

dne 3. 8. 4. 10. 1. 2. 6. 17. 2. 2. 1. 1.

měsíční průměr 4,61 3,92 5,99 6,55 2,66 4,47 4,51 5,64 3,73 3,39 3,91 4,42

sráž-

ky 

v mm

za měsíc 25,7 18,7 14,7 47,8 34,5 27,9 9,6 24,5 16,1 32,8 31,1 40,0

nejvyšší v měsíci 11,5 6,4 10,5 24,1 6,4 5,6 2,8 9,4 7,2 9,0 16,7 9,4

dne 29. 10. 18. 20. 19. 21. 2. 12. 2. 1. 4. 3.

úhrn od počátku roku 419,7 608,9 535,2 367,4 452,4 452,9 303,5 416,3 504,2 504,6 610,9 364,5

deštivé dny v měsíci 5 10 7 15 11 13 6 10 5 8 13 16

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

11,2 7,0 15,0 7,2 9,1 7,0 11,4 5,4 5,1 3,4 11,2

dne 24. 27. 30. 27. 20. 5. 17. 20. 22. 10. 24.

Listopad byl deštivější a přinesl 
jeden ledový den

SEDLČANY Hlavním téma-
tem na aktuálně připravova-
ném zasedání sedlčanského 

zastupitelstva, coby rozho-
dujícího orgánu ve městě, 
bude projednání rozpočtu 
na příští rok. Zastupitelé se 
sejdou v pondělí 11. pro-
since v 17 hodin v sedlčan-
ském kulturním domě.

„Chtěl bych občany po-

zvat na jednání zastupi-

telstva a vyzvat je, aby se 

více zajímali o to, co pro-

jednáváme. Je spousta věcí, 

ke kterým se může i běžný 

občan vyjádřit dříve, než 

jsou uskutečněny. Rád bych 

se vyhnul následné kritice 

konkrétních kroků města, 

proto vidím jako opravdu 

nutné, aby občané docháze-

li na veřejná jednání o mno-

ho více, než je tomu nyní,“ 

vyzývá občany sedlčanský 
starosta Ivan Janeček.

Rozpočet na rok 2024 
je připravený k odsou-
hlasení jako vyrovnaný, 
tedy výsledné položky 
příjmů i výdajů se shodu-
jí a jsou vyčísleny v cel-
kové hodnotě 259 265 000 
Kč. Občany budou jistě 
nejvíce zajímat plánova-
né investiční akce. Město 
má hotovou projektovou 
dokumentaci na opravu 
sedlčanské polikliniky, 
půjde o největší investici 
příštího roku. Další akcí 
by měla být oprava opěr-
ných zdí v Nádražní ulici 
v souladu s opravou pře-
mostění přes potok Mast-
ník. Tamní silnici, která 
patří Středočeskému kraji, 
pak bude spolu s mostem 
opravovat Krajská správa 
a údržba silnic. Dále půjde 
o opravu a rozšíření par-
koviště v Lidické ulici. Zde 
by mělo dojít ke zvýšení 
na asi dvacet pět parkova-
cích míst a je plánována 
také oprava chodníku oko-
lo parkoviště. Opraveny 
budou také povrchy silni-
ce v ulici Šafaříkova, kde 
se letos na podzim usku-
tečnila obnova vodovodu 
a kanalizace.            -bv-

obdržel v neděli ráno 
i zprávu, kterou se souhla-
sem autorky uveřejňuje-
me. Jde o reakci matky jed-
noho z pracovníků, kteří se 
odklízení sněhu a posypu 
silnic od pátku zúčastnili: 
„Včera jsem zažila spoustu 

strachu o svého syna, který 

Závaly sněhu na Sedlčansku 
nepřekvapily řidiče technických 
služeb a správy silnic

pracuje u silničářů na Hrád-

ku. Odjel včera ráno a vy-

pnul se mu mobil. Měli 

jsme o něj velký strach, že 

jsme obvolávali i nemoc-

nice, nakonec jsme zjistili, 

že má ještě auto v práci, 

přijel až dnes ráno ve 2.30. 

Opravdu klobouk dolů 

před nimi, spousta lidí tu 

práci, co je za tím, nevidí.“

Sněhu od pátku do ne-
děle napadlo opravdu hod-
ně a krátce po prohrnutí 
docházelo opět k rychlé-
mu zapadání. Je příjemné 
vědět, že město má ak-
ceschopné složky, které 
v případě potřeby pracují 
dnem i nocí.           -bv-

Starosta Janeček: 
Zajímejte se o věci 
ve městě, přijďte 
na zastupitelstvo

Zastupitelé pro roky 2022–2026

Sypací vůz v akci na náměstí v Sedlčanech 2. prosince dopoledne

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Od konce listopadu stojí 
na náměstí nové autobusové 
zastávky. „Chtěli jsme je vy-

měnit z toho důvodu, že se 

nám ty předchozí nelíbily. Při-

šlo nám, že k náměstí moc ne-

pasují. Taky tam stály už více 

než dvacet let,“ vysvětluje 
záměr starosta Jaroslav Kříž.

Nejprve zkusili zaměst-
nanci města přetřít původní 

zastávky hnědou barvou, 
ale ani to podle slov nejen 
starosty příliš nepomohlo. 
„Vzhled nových zastávek vy-

cházel z toho, že se mi líbila 

jedna zastávka v televizní re-

portáži, kdy se jednalo takřka 

o umělecké dílo. Obsahovala 

ukovaný znak obce, poličku 

na knihy a další doplňky. Až 

tak dalece jsme jít nechtěli, 

ale celkový vzhled byl určitě 

inspirací,“ popsal Kříž s tím, 
že svou představu sdělil 
místní fi rmě HOZ Holub, 

která udělala návrh. Ten pak 
společně doladili.

Podobné to bylo s od-
padkovými koši: „Tam in-

spirace vycházela z jednoho 

městského parku. Opět jsme 

sdělili naši představu fi rmě 

HOZ Holub a na základě je-

jich návrhu jsme se dohodli 

na fi nálním řešení,“ říká sta-
rosta. Košů je celkem 10, tak 
jak bylo navrženo v rámci 

projektu participativního 
rozpočtu. Budou umístěny 
na různá místa po městě. Je-
den koš stojí 4 500 Kč, jedna 
zastávka vyšla na necelých 
100 000 Kč.

„Jsme moc rádi za spo-

lupráci s místními fi rmami. 

Určitě jsme se dostali na lepší 

cenu, než kdybychom kupo-

vali nějaké unifi kované za-

stávky nebo odpadkové koše, 

které jsou nabízeny velkými 

společnostmi,“ dodal Jaro-
slav Kříž.            -oth-

Město zdobí nové 
autobusové zastávky

SEDLČANY Město letos pro-
vedlo digitalizaci varovné-
ho systému, který může 
plnit funkci městského roz-
hlasu a pokrývá jak vlast-
ní město, tak jeho osady 
a místní části. Splňuje tak 
zákonnou povinnost zajis-
tit varování či vyrozumění 
obyvatelstva a má možnost 
tímto způsobem informo-
vat občany například o kul-
turních událostech.

Projekt je spolufi nan-
cován Evropskou unií, 
konkrétně Fondem soudrž-
nosti v rámci Operačního 
programu Životní prostře-
dí. Během prosince a led-
na se mají konat zkoušky 
funkčnosti systému, které 
začaly v pátek 1. prosince. 
První kontrola potvrdila, 
že místní rozhlas je v po-
řádku, a tak byl využitý 
k pozvánce na rozsvícení 

vánočního stromu na ná-
městí v sobotu 2. prosince. 

„Pokud jste pozvánku 

zaznamenali a uvítali jste 

podobnou formu hlášení, 

jsem rád,“ říká starosta 
Sedlčan Ivan Janeček. Ob-
čané se dle jeho slov mo-

hou na podobná hlášení 
těšit také o Štědrém dnu, 

kdy je v plánu pouštění 
koled v pravidelných in-
tervalech a podobné vy-
užití se dá očekávat i při 
dalších příležitostech.

-bv-

SEDLČANY Na sedlčanské 
stanici Hasičského záchran-
ného sboru došlo ve stře-
du 29. listopadu k předá-
ní komunikátorů značky 
Dräger, které slouží k lepší 
komunikaci mezi hasiči při 
zásazích. Byly pořízeny 
z vícezdrojového fi nanco-
vání projektů HZS Středo-
českého kraje z územního 
odboru Příbram. Z celko-
vých nákladů na pořízení 
ve výši 201 652 Kč přispělo 
město Sedlčany částkou 
120 000 Kč.

Předání se za město zú-
častnili starosta Ivan Jane-
ček a místostarosta Zdeněk 
Šimeček. Ze strany HZS 
to byli velitel sedlčanské 
stanice Petr Hron a ředi-
tel územního odboru HZS 
Středočeského kraje Tomáš 
Horvát.

„Pro následný rok počí-

táme s další podporou měs-

ta. Každý rok podporujeme 

profesionální hasiče z HZS 

pro konkrétní vylepšení 

podmínek k jejich práci,“ 
sdělil sedlčanský staros-

ta Janeček. Na rok 2024 
plánují dovybavení místní 
stanice pro požáry v nepří-
stupném terénu, dále pak 
požáry plavidel a požáry 
v blízkosti vodních nádrží. 
Město se opět hodlá zapo-

jit formou spolupodílnictví 
ve výši 150 000 Kč bez DPH 
a má už tuto sumu v návr-
hu rozpočtu na příští rok, 
který se bude projednávat 
na prosincovém zasedání 
zastupitelstva.            -bv-

REGION Na Sedlčansku 
bylo podle tiskové mluv-
čí hasičů Terezy Sýkory 
Fliegerové čtrnáct událostí 
v souvislosti s ochlazením 
a sněhovou kalamitou. 

Třikrát šlo o dopravní ne-
hodu. V Krásné Hoře nad Vl-
tavou došlo k nehodě dvou 
osobních automobilů a ná-
slednému nárazu do pevné 
překážky. Nehoda se obešla 
bez zranění. K další nehodě 
bez zranění došlo v Libíni, 
kde havarovalo osobní vo-
zidlo. Při nehodě osobního 

automobilu v Sedlčanech 
v ulici Sedlecká došlo k po-
ranění, pravděpodobně 
od airbagu.

„Jedenáctkrát jsme vyjeli 

k technické pomoci, vždy šlo 

o popadané stromy. Konkrét-

ně to bylo v obcích Křečovice, 

Dohnalova Lhota, Třebnice, 

Příčovy, Sedlčany Na Skalách, 

Sedlec-Prčice, Křepenice, 

dvakrát v Kojetíně a dvakrát 

v Krásné Hoře nad Vltavou,“ 
uvedla Fliegerová.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Varovný systém bude na Štědrý den 
využitý také pro hraní koled

Hasiči obdrželi od města příspěvek 
na moderní komunikátory

Zleva Tomáš Horvát, Ivan Janeček a Zdeněk Šimeček

Záchranáře zaměstnala 
sněhová kalamita

Vysílání místního rozhlasu řídí velitel městské policie Petr Krch.
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mile překvapeni. A ačko-
liv rekord nepadl, náměstí 
se kolem šestnácté hodiny 
mezi padajícími vločkami 
pěkně zaplnilo. Z důvodu 
sněhové kalamity se ně-
kteří pozvaní hosté do této 
adventní akce nemohli za-
pojit, ale i tak byl program 
na náměstí zajímavý. 

V jeho úvodu svoje čtyř-
nohé svěřence představili, 
a co všechno dovedou, 
ukázali členové Základní 
kynologické organizace 
Sedlčany. „Předvedli jsme 

ukázku statické posluš-

nosti, protože jsme neměli 

dostatek prostoru a vzhle-

dem k ledu na náměstí 

jsme nevolili rychlé prvky,“ 
uvedla předsedkyně klubu 
Lucie Spálenková. „Pejsci 

reagovali na povely sedni, 

lehni, stůj, prováděli obra-

ty na místě, štěkali na po-

vel a popocházeli. Ukázky 

jsem prováděla já se svojí 

rotvajlerkou Nancy a moje 

kolegyně Míša Janderová, 

která je naší předsedkyní, 

se svojí australskou kelpie 

Didy. Zároveň dnes máme 

na náměstí kolegu Jirku 

Heřmánka se svým novo-

Vzdor vytrvalému sněžení prošlo bránou 550 lidí 
v kulichu s bambulí

foundlandským psem Tho-

rem, který je tady hlavně 

pro děti, aby si mohly psa 

pohladit. Pes je černý, vel-

ký, budí respekt a je to náš 

krasavec, který má titul čes-

ký šampión, junior šampión 

a grand šampión. Thor je 

tady jako vizitka, že i vel-

ký pes může být absolutně 

ovladatelný a také milý.“

Kulich na zápalce
Pořadatelé se možná 

obávali, že do Sedlčan 
kvůli sněhové nadílce 
z Vysočiny nedorazí oso-
ba nejpovolanější, a sice 
prezident pelhřimovské 
Agentury Dobrý den, za-
bývající se tuzemskými 
rekordy, Miroslav Marek. 
Právě on každoročně počí-
tá účastníky pokusů o re-
kord. „Docela jsem se bál, 

ale nakonec to bylo celkem 

v pohodě,“ odpověděl Mi-
roslav Marek na otázku, 
jak se doklouzal do Sedl-
čan, a dodal: „Překvapivě 

jsem jel nanejvýš pouze 

o deset minut déle než nor-

málně, protože hlavní tahy 

byly dobré a ani cesta z Vo-

tic nebyla špatná. Obdivuji 

silničáře, kteří dali cesty 

do ‚cajku‘. Ještě mě ale 

čeká cesta zpátky.“

Miroslav Marek z pódia 
na náměstí ocenil také sna-
hu sedlčanské kapely Třetí 
slunce, že dokáže zahrát 
i v tomto počasí a účast-
níkům pokusu o nový 
rekord představil Českou 
knihu rekordů s pořado-
vým číslem 7, která obsa-

huje 1 596 údajů a 2 210 
fotografi í. A také přiblížil 
několik exponátů, vysta-
vených v pelhřimovském 
muzeu rekordů a kuriozit. 
Je to například Pražský 
hrad nebo dvě stě dvacet 
dvakrát zmenšená Mucho-
va Slovanská epopej. Tyto 
obrazy, namalované stej-
nými barvami a stejnou 
technikou jako originály, 
jsou menší, než je krabička 
od sirek a nic na nich ne-
chybí. Čerstvě do muzea 
přibyla zhruba metrová 
Eiffelova věž, ve které je 
vše, co v ní má být. „Věž 

je vytvořena z netradiční-

ho materiálu,“ připomněl 
Miroslav Marek. „Reklama 

tvrdí, že špagety panzani 

se nelepí, a přesto z tohoto 

křehkého materiálu byla 

věž slepena.“ Prezident 
pelhřimovské agentury 
připomenul ještě jeden re-
kord, týkající se toho aktu-
álního, a exponát dokonce 
přivezl do Sedlčan. Hravě 

se mu vešel do kapsy, pro-
tože se jednalo o tak malý 
kulich s bambulí, že byl 
umístěn na hlavičku zápal-
ky. „U nás máme například 

jídelní příbor, který váží 

šedesát kilogramů a měří 

tři sta třicet centimetrů, ale 

naopak další výtvory jsou 

docela malinké. Přivezl 

jsem vám při příležitosti 

dnešního dne ukázat kulich 

s bambulí, který je nejmenší 

ručně pletenou čepicí u nás. 

A ani nemusíte chodit blíž, 

protože byste tento kulich 

stejně pořádně neviděli. 

Nasadil jsem ho na sirku, 

aby byl přece jenom vidět. 

Kulich má 6,8 milimetru 

na výšku a dole je jeho prů-

měr 5 milimetrů, takže se 

zkrátka dá nasadit pouze 

na zápalku, která kdyby 

byla živým tvorem, mohla 

by se započítat do pokusu 

o rekord,“ dodal s úsmě-
vem Miroslav Marek.

Kulichy letěly 
nahoru

Poté již byla přistavena 
brána, prezident pelhři-
movské agentury spus-
til počítadlo a po dobré 
půlhodině, po kterou byli 
sčítáni lidé s kulichem 
z bambulí, oznámil, že po-
kusu se zúčastnilo rovných 
550 příchozích. Rekord 
tedy sice překonán nebyl, 
ale přesto se ve vytrvalém 
sněžení jednalo o neob-
vyklý počet lidí na náměs-
tí. Možná by za úvahu stálo 
přejmenovat akci na Pokus 
o překonání českého rekor-
du v nepříznivém počasí. 
„Ještě ale neodcházejte,“ 

vyzval po oznámení počtu 
přítomných lidí s kulichem 
na hlavě s bambulí Miro-
slav Marek. „Zatleskejte si, 

vyhoďte svoje kulichy tři-

krát do vzduchu a pokud 

možno je chyťte.“ A tak 
bylo v sobotu k vidění 
ve vzduchu pět set pade-
sát kulichů. V závěru pro-
gramu došlo na slavnostní 
rozsvícení vánočního stro-
mu a následoval adventní 
průvod vedený sedlčan-
skými ochotníky. 

David Myslikovjan

REGION V minulém čísle 
jsme informovali o tom, 
že je možné aktuálně 
žádat Středočeský kraj 
o kotlíkovou dotaci. Po-
kud patříte mezi nízko-
příjmové domácnosti se 
starým kotlem, je určena 
přímo pro vás.

Nakolik připadá tato 
výzva aktuální starostům 
našeho regionu? V Kamý-
ku podle tamního staros-
ty Petra Halady ještě stá-
le několik občanů zájem 
má. „Před několika lety 

byl Kamýk nad Vltavou 

zakouřená obec a zejmé-

na v mrazivém počasí se 

nad obcí uložila duchna 

smogu a kouře z kotlů 

ze všech domů v obci. 

Postupně přestala kouřit 

základní škola, mateřská 

škola, obchod i bytové 

domy. Nové kotle velmi 

výrazně změnily dýchání 

v zimních měsících v naší 

obci,“ sdělil k významu 
přechodu na ekologičtější 
kotle. Výzvu vnímá jako 
dobře postavenou vstříc 

nízkopříjmovým domác-
nostem a její administraci 
jako jednoduchou.

Kosova Hora o tomto 
tématu informuje občany 
na svých webových strán-
kách, ale i dalšími způsoby. 
„Je nám známo, že se občané 

zapojují díky působení a po-

moci pracovníka MAS. Není 

nám ale znám počet lidí, které 

se do tohoto programu přímo 

zapojili,“ uvedla místosta-
rostka Lenka Havlíčková.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Kotlíkové dotace už zlepšily dýchání

Zástup lidí začínal před bránou a točil se jako had přes půl náměstí.

Dokončení ze strany 1
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Prodám vánoční stromky řezané 
dle vašeho výběru

- jedle kavkazská, bělokorá, obrovská
Cena 2,20 Kč/1cm výšky stromku 

Horní Matějov, po domluvě 
na tel.: 730 517 971

Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.              274/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      275/23 

Koupím staré mince a bankovky. Tel.: 
731 476 601.         276/23 

Prodám tvrdé palivové dřevo – dub, 
olše, habr, osika, javor (míchané, nařezané 
v metrech). Cena 800 Kč/m3, po dohodě do-
vezeme na místo. Tel.: 728 637 130.   277/23

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

My Swieteláci hledáme:

STROJNÍK  |  ZÁMEČNÍK  |  MECHANIK

M: +420 720 821 435

Nabídka kvalitních vánočních Nabídka kvalitních vánočních 
stromků z jihočeských plantážístromků z jihočeských plantáží

Prodej od 8. do 23. prosince 2023
na parkovišti supermarketu BILLA v Sedlčanech

Informace: 606 720 524

(borovice černá, jedle kavkazská, smrk pichlavý a další)

ZPRAVODAJSTVÍ

LAŠOVICE V minulosti se uskutečnilo jed-
nání obce Kovářov s památkovým úřadem 

v Milevsku ohledně opravy schodiště, ces-
ty a vstupního portálu na lašovický hřbi-
tov. Cesta je kvůli nerovnému povrchu, 
který tvoří kamenná dlažba narušená ko-
řeny sousedních stromů, nebezpečná. 

Přes všechno úsilí se nakonec podařilo 
obci zatím uskutečnit pouze jednu část – 
vstupní vrata. Veškerá pracovní činnost 
spojená s výrobou vrat musela být konzul-

tována s památkovým úřadem a z návrhu 
vyplynulo, že se bude jednat o kopii pů-

vodních vrat. Obměněny byly pou-
ze otvory v horní části křídel, které 
byly dříve zasklené. Zasklení se uká-
zalo jako nepraktické, a proto tato 
část byla nahrazena diagonálně vlo-
ženými paprsky. Povrchová úprava 
se od původní také liší. Stará vrata 
byla během let natírána krycími 
nátěry. Poslední barva byla hnědá. 
Nová vrata jsou ošetřena olejovou 
lazurou, která dává možnost vynik-
nout kresbě dřeva. Kování vrat bylo 
zvoleno citlivě. Krásné dílo vytvořil 
truhlář Petr Frýdl z Kovářova. 

Ovšem výměnou vrat práce 
na lašovickém hřbitově neskončily. 
Bude se muset upravit terén za vra-
ty, aby se nechala obě křídla celá 
otevírat. Nyní je dlažba v těchto mís-
tech nerovná tak, že se levé křídlo 
vrat otevře jen zčásti. Kvůli bezpeč-
nému pohybu je také důležitá opra-
va chodníku a schodů před hřbi-

tovem. Tyto práce zatím nemohly začít, 
protože pozemek před vstupem na hřbi-
tov patří Českobudějovické diecézi, která 
od obce obdržela žádost na opravu to-
hoto chodníku, či o převedení pozemku 
na obec. Zatím ale nepřišla žádná odpo-
věď. Pokud by diecéze s vyjádřením ještě 
nějaký čas otálela, opravu cesty a schodů 
provede obec.           Sabina Motrincová

od deseti do jedné, načež 
se strom opravdu rozsví-
til. Nazdobený mnoha 
světýlky i pod sněhovou 

Čerti byli hodní 
a strom obtěžkaný 
sněhovou nadílkou 
rozzářil náměstí

peřinou rozzářil prosinco-
vou tmu a vnesl do pro-
storu kouzelnou vánoční 
atmosféru.

Sabina Motrincová

Nová vrata byla konzultována 
s památkovým úřadem

Kostel v Lašovicích ozdobila nová vrata.

Mikuláš si od dětí vyslechl spolu s andělem a čerty básničku.

Dokončení ze strany 1

 Již příští týden mimořádné 
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SEDLČANY Stalo se již dob-
rým zvykem, že vedení 
sedlčanské nemocnice, 
její zaměstnanci a hosté, 
vítají advent u rozsvícené-
ho stromu v útulném atriu 
mezi budovami. Což o to, 
místo skutečně útulné je, 
ale v pátek 1. prosince té-
měř celý den tak hustě sně-

žilo, že přítomní přivítali, 
že uprostřed prostranství 

byl postaven velký stan.
Ještě, než se začal podá-

vat čaj, křepenická vánoč-
ka a než zavonělo svařené 
víno, promluvil provozní 
ředitel nemocnice Filip 
Zítko, který připomněl, že 
se setkání u rozsvíceného 
stromu v atriu koná posed-
mé. „Za tu dobu jsme se mu-

seli vyrovnat se spoustou 

věcí. Ať už to byla pandemie 

nebo velká infl ace, díky va-

šemu nasazení a chuti pra-

covat jsme všechno přestáli. 

Fungujeme, nemuseli jsme 

omezovat provoz, nemuseli 

jsme jít s kvalitou dolů a stá-

le poskytujeme široké spek-

trum péče. Rád bych vám 

touto cestou popřál hezký 

advent a příjemné prožití 

vánočních svátků,“ řekl za-
městnancům nemocnice 
Filip Zítko a pozval na im-
provizované pódium pod 
stanem žáky a učitele ZUŠ 
Sedlčany, kteří v atriu ne-
mocnice v čase adventu 
hrají a zpívají od té doby, 
co bylo nově vybudováno, 
a v nemocnici vystupují 
i při dalších příležitostech. 

Jako první společně se 
svojí učitelkou Evou Maye-
rovou zahrál desetiletý du-
dák Timotei Endrych, který 
do Sedlčan jezdí z Mezna 
u Tábora. Na otázku, proč 
se na dudy neučí hrát 
v Táboře, kam to má blíž, 
Timotei odpověděl, že je 
to proto, že v tomto městě 

nikdo hru na dudy neučí. 
A jak se dostal k dudám? 

„Líbilo se mi to už v době, 

když jsem byl hodně malý. 

Jednou, když maminka pro-

dávala na trhu ve Střezmíři, 

tak tam hrála paní učitelka 

Mayerová s dudáckým sou-

borem, já jsem se jí přihlásil 

a teď hraju první rok,“ svě-
řil se Timotei. 

David Myslikovjan

PETROVICE První prosincový den 
se při vánočním jarmarku dveře 
místní základní školy i školky ote-
vřely veřejnosti. Zahájení akce se 
v atriu budovy ujala ředitelka pe-
trovické školy Hana Vošahlíková.

„Nejdůležitější je alespoň o Vá-

nocích trochu přibrzdit, odpočinout 

si a setkat se se svými přáteli i ro-

dinou. Posedět pohromadě u štědro-

večerního stolu. A já osobně si přeji, 

aby byly Vánoce pro všechny krás-

né,“ řekla. Vánoční písně v násled-
ném hudebním bloku zazpívaly 
nejdřív děti ze školky, pak i školní 

děti. Nádherná ozdobená a osvíce-
ná jedle v pozadí vytvořila kouzel-
nou vánoční atmosféru. 

Příchozí si akci pochvalovali, 
mnozí využili bohatou nabídku 
občerstvení v jídelně i v provizor-
ní školní kavárně a vítali přede-
vším možnost setkat se s přáteli. 
Na jarmarku nechyběly ani vánoč-
ní dílničky, do kterých se zapojila 
i veřejnost. Kreativitě se zde meze 
nekladly. A samozřejmě nechyběl 
prodej výrobků, které vytvořily 
děti se svými učiteli. 

Sabina Motrincová

JESENICE Adventní setkání dětského 
souboru mateřské školy s občany 
spojené se slavnostním rozsvícením 
vánočního stromu v obecním parku 
se v Jesenici uskutečnilo v sobotu 2. 
prosince. Letos již podesáté.

V dopoledních hodinách hasiči 
za pomoci autojeřábu fi rmy Bílek 
do jednotlivých pater dvacet metrů 
vysoké túje umístili světelné řetězy, 
svítící rampouchy a hvězdu. Program 
adventního podvečera uvedl ředitel 
ZŠ Lukáš Kolář. S přáním příjemného 
prožití adventního času a vánočních 

svátků vystoupil starosta obce Milan 
Jiroušek. Děti z mateřské školy navo-
dily slavnostní atmosféru svým vá-
nočním pásmem básniček, písniček, 
koled a pak přišel na řadu okamžik, 
kvůli kterému se všichni sešli – roz-
svícení vánočního stromu. 

Rodiče a učitelky dětí z mateř-
ské školy obohatili program o vá-
noční dobročinný trh. Návštěvníci 
si tak mohli zakoupit vánoční oz-
doby, dekorace, dorty, perníčky, 
koláčky a vánoční cukroví. 

František Vávra

Zaměstnanci nemocnice a jejich hosté vítali advent 
v atriu, neodradilo je ani husté sněžení

Advent v atriu přivítal za hustého sněžení ředitel sedlčanské 
nemocnice Filip Zítko.

Desetiletý dudák Timotei se svojí učitelkou Evou Mayerovou

Školní jarmark byl 
příležitostí setkat se s přáteli

Jarmark hned v úvodu zpříjemnilo vystoupení dětí.

Dobročinný trh obohatil 
zahájení adventu
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Za plevel bychom mohli 
považovat také jmelí. Sedí 
si v naší borovici a vysává 
z ní mízu. A ona pak schne 
– a kdo má to jehličí pořád 
zametat!

Jmelí se řadí do kate-
gorie poloparazit. Úplný 
parazit je hloupý – ten žije 
na úkor hostitele tak dlou-
ho, až ho zničí. Takto hlou-
pí jsou i někteří politici. 
Ovšem poloparazit – ten je 
chytřejší: ví, že by si pod se-
bou nejen obrazně, ale i do-
slova podřezal větev, a tak 
většinou svého hostitele 
nezničí úplně.

Jmelí se také snaží – je 
zelené, má svůj chlorofyl, 
a tak i ono přispívá fotosyn-
tézou k všeobecnému bla-
hu jako všechny rostliny.

A ještě má další zásluhy 
– je léčivé. To není „nepod-
ložené tvrzení“, neboť ze 
jmelí se ve Švýcarsku ofi ci-
álně vyrábí lék proti rako-
vině. Speciální injekční roz-
tok s názvem Iscador byl 
do klinické praxe zaveden 
již ve 20. letech dvacátého 
století. Je to fermentovaný 
vodný extrakt z čerstvého 
jmelí z různých hostitel-
ských stromů. Používal ho 
i lékař Miroslav Pekárek, 
který se celý život zabýval 
léčbou rakoviny. Třicet let 
byl přednostou radiologic-
kého oddělení a vedoucím 
onkologické poradny. Tři 
roky pracoval také v ČSAV. 
Od roku 1991 se věnoval 
léčbě rakoviny i jinými 
způsoby. 

Moudrá kniha Naše 
rostliny v lékařství uvádí, 
že jmelí působí rozšíření 
krevních vlásečnic, má vliv 
na srdeční činnost a působí 
mírně diureticky. Také se 
zde píše, že izolované slou-
čeniny jsou při užívání ústy 
prakticky neúčinné, zatím-
co v injekcích působí velmi 
silně. A že lidové léčitelství 
mu přisuzuje protinádoro-
vý účinek.

Jmelí si vážili už i keltští 
druidové. Jak píše Plinius 
starší (v prvním století na-

šeho letopočtu, před tím, 
co láva z Vesuvu přikryla 
Pompeje) Galové považo-
vali jmelí za všelék. No a co 
my, bylináři amatéři? V kni-
hách se dočteme třeba to, 
že jmelí pomáhá čistit cévy 
od zvápenatělých plátů 
a uvádí tak tlak krve do nor-
málu a hodí se při skleróze.

Našla jsem recept na vin-
ný elixír: do litru vína se 
přidají asi tři dekagramy na-
řezaného listu jmelí. Deset 
dnů se to nechá louhovat, 
a po scezení se doporučuje 
dvakrát denně panáček. Vy-
zkoušeno to nemám. Přeži-
vší experimentátoři snad 
mi dají vědět.

O plodech – o takových 
těch lepkavých kuličkách 
– se v receptu nepíše, ale 
já osobně bych je neměla 
odvahu je tam dát, neboť 
můj bratr, když byl malý, se 
jimi přiotrávil. Teď už jmelí 
používá pouze na vánoční 
výzdobu.

Podle jedné z nejzná-
mějších štědrovečerních 
zvyklostí rostlina zajistí pro 
dům štěstí a požehnání, 
pokud hlava rodiny za prv-
ního kuropění zavěsí nad 
štědrovečerní stůl snítku 
zelených, stříbrných nebo 
pozlacených větévek. Kaž-
dému stolovníkovi pak spl-
ní přání, pokud jej zašeptá 
do ohně první zapálené 
svíčky na vánočním stro-
mečku.

Magický účinek rostliny 
se umocňuje, je-li snítka 
darována, nikoli zakoupe-
na. Štěstí je také ovlivněno 
množstvím bobulek; čím 
víc jich snítka obsahuje, tím 
většího štěstí se obdarované 
osobě dostane (tedy pokud 
je obdarovaná osoba nesní). 
Pod jmelím se prý mohou lí-
bat i nesezdané páry. 

Hanka Synková

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 3 1 )

JmelíVětšina řemeslníků se 
do muzea v čase adven-
tu vrací, a hned u vchodu 
do budovy jsme zastihli nad 
sladkými dobrotami Elišku 
Kopeckou, která reprezen-
tovala Sladkou pekárnu 
Sedlčany. Eliška měla svůj 
stánek v minulých letech 
v horních patrech a nyní 
se ocitla tak říkajíc našemu 
týdeníku na ráně. „Nemá-

me svoji prodejnu, pouze 

provozovnu, ve které peče-

me a svoje výrobky jezdíme 

celoročně nabízet na trhy,“ 

řekla nám Eliška. „Hodně se 

zaměřujeme na jižní Čechy, 

hlavně na Tábor a Sezimovo 

Ústí. Tady v Sedlčanech nás 

můžete vidět šestkrát do roka 

na kotlině na burze, kterou 

pořádá místní Veterán klub. 

Dnes v muzeu nabízíme malé 

bábovky, linecká kolečka, 

košíčky, medové a ořechové 

řezy, štoly, perníčky a míša 

řezy.“ Na otázku, jak počet-
ný tým to vše připravoval, 
Eliška Kopecká odpověděla, 
že tým byl dvoučlenný. Ona 
společně s maminkou Janou 
Boštíkovou vše připravovala 
od čtvrtečního rána.

Na adventních předvádě-
cích Dnech řemesel nikdy 
nemůže chybět zdobení per-
níčků, o které se v přízemí 
muzea postaraly studentky 
Vendula Budková a Anna 
Procházková. Vendula studu-
je na vysoké škole a Anička 
je na gymnáziu. Obě kama-
rádky učily zdobení jejich 
maminky, a to určitě pečlivě, 
o čemž se mohli přesvědčit 

Předvánoční dny řemesel v muzeu voněly 
mnoha vůněmi, nechybělo zdobení perníčků 
a vystaveny byly i netradiční výrobky 
z betonu a pryskyřice

i návštěvníci muzea. Dvojice 
zdobila cukrovou polevou 
perníkové kapry, stromečky 
a další tvary. Těsto měly dív-
ky z Počepic od Hejhalů, per-
níčky si samy upekly, také je 
zdobily a poté svoje výrobky 
podávaly na ochutnávku.

Dva nové obrazy
Každý rok v rámci ad-

ventní akce v muzeu před 
zraky návštěvníků před-
vádí před malířským stoja-

nem, s paletou barev a se 
štětcem v ruce svoji umě-
leckou činnost sedlčanský 
malíř z Dublovic Petr Sůsa. 
V minulosti ve výstavní síni 
maloval mimo jiné pierota 
a také zachycoval podle 
fotografi í do svých obrazů 

staré Sedlčany, konkrétně 
Vyšehrad a kostel svatého 
Martina s okolními domy. 
Tentokrát si vybral snímek 
z roku 1888 z knihy Sedlča-
ny tenkrát autora Jaroslava 
Nádvorníka. „Na fotografi i 

je vchod do současné staré 

budovy nemocnice a vidět 

jsou na ní i sousední budo-

vy, které jsou už dávno pryč. 

V těch místech byla pošta 

a na snímku je vidět poštov-

ní vůz s koňmi. To všechno 

na obraze bude,“ uvedl Petr 
Sůsa a dodal: „Až jej dokon-

čím, budu tady v muzeu tvo-

řit ještě jeden obraz, a sice 

podle svatební fotografi e 

mého syna. Obraz je už ho-

tový v malém formátu a teď 

bude i ve velkém.“

Dekorace, 
svíčky i beton 
a pryskyřice 

V muzeu si návštěvníci 
mohli vybírat z bohaté na-
bídky vánočních dekorací, 
svoje umělecké dílo z pa-
píru vystavovala Jitka Po-
spíšilová ze Sedlce-Prčice, 
nechyběly adventní věnce, 
pletené výrobky, různé 
druhy svíček a už mezi sor-
timentem byly i nově vyrá-
běné Sedlčanské oplatky. 
Příchozí se zastavovali také 
u stánku s výrobky z litého 
betonu. „Není to čistě litý 

beton, je to něco mezi beto-

nem a pryskyřicí,“ upřesnil 
Ondra Kymla, který výrob-
ky nabízel. „Jmenuje se to 

Jasmonite. Hmota se lije 

do formičky a po zatvrd-

nutí je na povrchu velmi 

hladká.“ Ondra, který hned 
nabízel jeden z výrobků ko-

lemjdoucím, aby si to ově-
řili, nabízel misky ve tvaru 
srdíček, nádobky na svíčky, 
misky, různé druhy tácků, 
fl akony, přívěsky a brože, 
které byly vhodné jako vá-
noční dárek. To vše vyrábě-
jí Olga Kymlová a Klára Kůs 
v Počepicích a v Praze.

David Myslikovjan

Páteční dopoledne patřilo na výstavě hlavně dětem.

Návštěvníci muzea obvykle neodcházeli s prázdnou.

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kostel sv. Mikuláše
9. 12. Adventní koncert 

smíšeného pěveckého 

sboru Záboj Sedlčany

na programu Česká mše 

vánoční Hej mistře a další 

vánoční písně; 14:00

16. 12. Adventní koncert 

Fantom

koncert skupiny Fantom 

a hostů; 17:00

 Příčovy – zámek
9. 12. Adventní koncert II

vystoupí Quintetto con 

mandolino se starou vánoč-

ní hudbou; 16:00

16. 12. Adventní koncert III

koledy zahrají a zazpívají 

Jiří Bárta, Josef Bárta a Te-

rezie Fialová; 16:00

 Křečovice – kostel sv. 
Lukáše
9. 12. Prskavka

vánoční koncert Prskavky; 

18:00

 Klučenice – kostel
9. 12. Baroque Music Trio

koncert varhaníka T. Tho-

na, trumpetisty P. Hromád-

ky a hobojisty D. Voltýna; 

18:00

 Sedlec-Prčice – evange-
lický kostel v Prčici
9. 12. Špejchar plus

koncert irské, skotské a se-

verské lidové hudby; 18:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
9. 12. Vánoční mejdan

hrají kapely Totální nasa-

zení, Peshata a Deratizéři; 

19:00

 Sedlčany – Pohoda club 
9. 12. Central Gang

vystoupí Central Gang 

a hosté nejen ze 100ky; 

21:00

 Petrovice – kostel sv. 
Petra a Pavla
10. 12. Adventní koncert

vystoupí soubor Záboj

 Sedlčany – kult. dům
12. 12. Česká mše vánoč-

ní Hej mistře

koncert sboru Záboj, 

Orchestru učitelů ZUŠ 

Sedlčany a dětského sboru 

Zábojáček; 18:00

14. 12. Blue Orchestra

vánoční koncert sedlčan-

ského big bandu Blue 

Orchestra; 19:30

19. 12. Trio Opera Divas

slavnostní vánoční koncert 

v podání A. Kalivodové, T. 

Mátlové, P. Senić a Zábo-

jáčku; 19:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel 
14. 12. Adventní koncert

vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ 

Kamýk nad Vltavou a dět-

ského fl étnového sboru 

Flétníček; 17:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
16. 12. Vánoce s Ka-

mýčkem

vánoční vystoupení folk-

lórního souboru Kamýček; 

17:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
16. 12. František Nedvěd: 

Tři cesty

koncert známých písníček 

Františka Nedvěda, jeho 

otce Františka Nedvěda st. 

a strýce Honzy Nedvěda; 

19:00

 Sedlčany – Pohoda club 
a Beseda bar
16. 12. Vánoční besídka

15. ročník hudebního 

festivalu, vystoupí Kaktus 

Verde, Štěpán Nezdvořák, 

Until Tomorrow, Dreimauß 

a další; 19:00

 Sedlčany – Komunitní 
centrum
16. 12. Posezení při har-

monikách

15:00

 Dublovice – kostel Nej-
světější Trojice
17. 12. Adventní koncert

vystoupení dětí ze ZŠ 

Dublovice a muzikanta 

Filipa Vavřičky z Příčov; 

16:00

 Sedlčany – Modlitebna
17. 12. Pod křídly Vánoc

vánoční koncert Patrika 

Stoupy; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středověké 

architektury v muzejním 

sklepním prostoru; do 5. 1.

Regionální betlémy

vánoční výstava betlémů 

z dílen místních tvůrců; ver-

nisáž 7. 12. v 18:00, výstava 

do 5. 1.

 Sedlčany – knihovna
Nekonečná symetrie

výstava sedlčanské rodačky 

Radky Stibůrkové; vernisáž 

8. 12. v 18:00, výstava do 3. 1.

 Sedlčany – kult. dům
Krajina v obrazech

výstava obrazů Josefa 

Burkharda; do 31. 12.

 Votice – klášter
150 let SDH Votice

výstava k příležitosti oslav 

150 let od založení SDH 

Votice; do 29. 12.

Vánoce s vůní perníčků

výstava malovaných 

perníčků Moniky Schisz-

manové a prací žáků ZUŠ; 

do 30. 12.

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
7. 12. Studio Dvojka: 

Vánoční show

vánoční aerobická show; 

16:00, 18:00

9. 12. Blbec k večeři

představení uvádí Divadel-

ní soubor Pípa; 19:30

10. 12. Krysáci a zamilo-

vaný Eda

dětské divadelní představe-

ní, pohádku uvádí Divadlo 

Za2; 15:00

13. 12. Světové Vánoce

vánoční pořad z dílny ZUŠ 

Sedlčany; 18:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
8. 12. Caveman

zábavná one man show 

o tom, co dělá muže mu-

žem a ženu ženou; 19:00

17. 12. Cesta do Betléma

tanec žáků Tanečního stu-

dia Elpé v Příbrami ve svá-

teční atmosféře; 17:00

 Votice – kino
16. 12. Pohádková show

pohádková show pro 

děti s postavami jako je 

sněhulák Olaf, Spiderman, 

Zvonilka a mnoho dalších; 

15:00

 KINO

 Sedlčany 

7. 12. Drvoštěp

fi lmový klub, českosloven-

ský fi lm, hudební doprovod 

Dominik Sosnovec; 20:00

8. 12. Tajemství a smysl 

života

český animovaný i hraný 

fantasy dokument; 20:00

9. 12. Jak mít sex

řecko-britské drama; 20:00

 Votice
7. 12. Tancuj Matyldo

české drama; 20:00

13. 12. Kouzelná beruška 

a černý kocour

animovaný dobrodružný 

fi lm pro děti; 17:00

14. 12. Lítá v tom

česká romantická komedie; 

20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
6. 12. Pohárové utkání

HC Votice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

8. 12. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Ža-

báci Solopysky; 18:30

Novit Neveklov – HC Hrá-

dek; 20:25

9. 12. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Bubák Chlum; 14:00

9. 12. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Letci Letňany B; 17:00

10. 12. Veřejné bruslení

14:00–16:00

10., 17. 12. Pohárové 

utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Čerti Křepenice; 16:30

HC Huroni Vršovice – 

Rumola; 18:25

Rybníkáři – HC Miličín; 

20:20

11. 12. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice 

B – HC Medvědi Sedlčany; 

18:30

HC River Boys Zvírotice – 

AHC Nový Knín; 20:25

13. 12. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

HC Domino – HC Votice; 

20:25

 Kosova Hora – Sokolov-
na
9. 12. Beer Pong

turnaj v pivním stolním 

tenise

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna 

6., 13. 12. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

veselých básniček Miloše 

Kratochvíla; 17:00

8. 12. Jdu, noci upiju!

program inspirovaný lido-

vými tradicemi; 15:00

 Sedlčany – muzeum 
7. 12. Představení nové 

knihy Vandy Bruckner 

pro děti s vánoční téma-

tikou

součástí vernisáže Regio-

nální betlémy; 18:00

 Sedlčany – hvězdárna
8., 9., 15., 16. 12. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
9. 12. Farmářské trhy

vánoční farmářské trhy, do-

provodný program a soutěž 

o ceny; 8:00–12:00

9. 12. Perníkové dílničky

dílny pro děti na výrobu 

perníčků; 8:00–12:00

 Počepice – náves
9. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupení dětí ZŠ a MŠ 

Počepice, zpívání koled se 

skupinou Repete; 16:00

 Kamýk nad Vltavou
13. 12. A zas ty Lucie

tradiční obchůzka Lucií 

Kamýkem; 17:00

SEDLČANY Začátek adven-
tu na sedlčanské ZŠ Pro-
pojení odstartovala s před-
stihem v pátek 1. prosince 
andělská diskotéka. A pro-
tože ti praví andělé měli 
plné ruce práce se „svými“ 
lidmi, kteří si porůznu ně-
kde na sněhu lámali ruce 
nebo jim vztekem praskaly 
srdečnice v zasněžených 
frontách na dálnici, musely 
je nahradit samotné druži-
nové děti. Skoro všechny 
byly v bílém, některé měly 
i křidélka, jen svatozář 
měla jediná cácorka. Tedy 
pro upřesnění, svatozáře 
měly paní vychovatelky, 
protože bylo vidět, jak si to 
třeštění auly plné andílků 
užívají. Ale měly ty pravé, 
které zkrátka nejsou vidět.

-propoj-

Andělská 
diskotéka
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SEDLČANY Kdo nemusel, 
o víkendu z důvodu sněho-
vé kalamity nevycházel ze 
svého domu či bytu. Nanej-
výš prohrnoval chodník 
u svého obydlí. Přesto se 
začátkem adventu kona-
lo spoustu akcí a jednou 
z nich byl v sobotu 2. pro-
since tradiční školní vá-
noční jarmark ve Středním 
odborném učilišti v Bezr-
učově ulici.

Cukrářských 
výrobků se 
prodalo méně

Při vstupu do areálu 
v přívalech sněhových 
vloček působil až úsměvně 
nápis Posezení ve dvoře, 
ale všichni příchozí stejně 
věděli, že vše důležité se 
odehrává v přípravně cuk-
rářských výrobků a v hlav-
ní budově učiliště. „Kala-

mita nás ovlivnila hodně, 

zatím si naše cukrářské 

výrobky koupilo mnohem 

méně lidí, než na vánoč-

ním jarmarku v minulých 

letech,“ řekla nám zhruba 
hodinu poté, co do areálu 
vstoupili první návštěvníci 
učitelka odborného výcvi-
ku cukrářek Pavla Márová. 
„Nedivím se, že se mnoho 

z nich k nám nedostalo. 

Máme napečené mraky zá-

kusků, vánoček, vánočního 

cukroví, koláčků, a zatímco 

dříve jsme vždy měli vypro-

dáno během chvíle, letos 

nám to asi s výjimkou vá-

noček poprvé zbyde. Doufá-

me, že za týden na náměstí 

na farmářských trzích, kde 

také budeme mít svůj stá-

nek a v něm čerstvé zboží, 

bude počasí už příznivější.“ 

V rámci možností 
je to dobré

Zástupkyně ředitele 
Vlasta Pecková v budově 
školy nabízela zájemcům 
zasněžené perníkové cha-
loupky, svatební koláčky, 
štrůdl a vánoční cukroví. 
„Vidíte, že mi toho na sto-

lech už moc nezbylo, vždyť 

například vánočky byly bě-

hem hodiny pryč. Odvážní 

jsou lidé, kteří i v kalamitě 

dorazili, a odvážní jsme 

i my, zaměstnanci školy. Já 

jsem jela do Sedlčan z Pří-

brami-Březových Hor hodi-

nu a deset minut, protože 

to hodně klouzalo. Někteří 

zaměstnanci se ani do ško-

ly dnes nedostali,“ dodala 
Vlasta Pecková. 

Svoji kolegyni doplnil 
ředitel učiliště Jiří Kolín 
těmito slovy: „Takovou situ-

aci jsme na našem školním 

vánočním jarmarku ještě ne-

zažili, a já jsem si od včerej-

šího dne, kdy začalo padat, 

říkal, že to snad sníh nepře-

žene. Přesto je to ale v rámci 

možností dobré. Myslím si, 

že lidé začnou více chodit 

až po desáté hodině.“

Zahradníci 
museli sortiment 
doplňovat

Svoje zastoupení na jar-
marku má každoročně 
sedlčanská chráněná dílna 
MELA. Věcí, které vyrobi-
li klienti společně s jejich 
vedoucími, bylo také ten-
tokrát požehnaně. „Máme 

tady látkové medvídky, 

kapry a dečky, které si kli-

enti sami tiskají a vybarvu-

jí. Vystavujeme také několik 

novinek pro psy. Jsou to 

ledvinky pro ně a baťůžky, 

kterým říkáme pamlskovní-

ky,“ uvedla Radka Stará ze 
sedlčanské chráněné díl-
ny. Klientů má v současné 
době MELA kolem třiceti. 

Napilno měli před vánoč-
ním jarmarkem také studenti 
oboru zahradník. Co všech-
no společně připravili, nám 
řekla učitelka odborného vý-
cviku Ludmila Vítová: „Jsou 

to adventní věnce a svícny, 

věnečky ze skořepin, podko-

vy, stromečky, závěsy, a také 

jsme vyráběli svíčky. Máme 

to stejně jako v minulých le-

tech a také tentokrát musíme 

z důvodu velkého zájmu sor-

timent doplňovat.“

David Myslikovjan

SEDLČANY Hned na něko-
lika místech sedlčanského 
Domova se v pátek 1. pro-
since konalo adventní setká-
ní zdejších seniorů se školá-
ky. Společně tvořili, povídali 
si a také si zazpívali koledy.

„Dnes se u nás sešlo více 

akcí a první z nich je me-

zigenerační setkání našich 

klientů s žáky 1. základní 

školy v Sedlčanech,“ uvedla 
vedoucí sociálního úseku 
Domova Sedlčany Hana Ku-
bištová. „Přijeli také pracov-

níci rehabilitačního ústavu 

v Kladrubech, kteří s námi 

již několik měsíců spolupra-

cují v rámci telerehabilitace. 

Fyzioterapeutky v přímém 

přenosu cvičí v Kladrubech, 

naše aktivizační pracovnice 

pozvou do naší tělocvičny 

klienty a oni cvičí. Z Kladrub 

k nám zaměstnanci občas 

přijíždějí, domlouvají spolu-

práci a zjišťují, jestli klientům 

cvičení vyhovuje a zda není 

pro ně příliš náročné.“

V jedné z kluboven Do-
mova jsme zastihli seniory 
a děti při tvorbě výkresů 
s vánočními motivy a při 
této příležitosti oslovili 
učitelku školáků a zeptali 
se, na jakém základě tato 
spolupráce vznikla. „Naše 

spolupráce je poměrně dlou-

hodobá a začala na bázi ma-

lování perníčků, když jsme 

sem chodili s žáky devátých 

tříd,“ řekla nám Markéta Ja-
rešová a dodala: „Deváťáci 

si zároveň mohli udělat před-

stavu o náročnosti povolání 

sociálních pracovnic, zdra-

votnic a dalších zdejších pra-

covníků. Dnes jsem v Domo-

vě se svojí třídou, kterou je 7. 

A. Tito školáci sice, pokud se 

týká výběru povolání, ještě 

mají čas, ale myslím si, že 

i pro ně je toto setkání přínos-

né. Minimálně z toho hledis-

ka, že si uvědomí, že nikdo 

z nás není věčně mladý a že 

stáří jednou přijde. Věřím, že 

toto setkání je zpestřením 

i pro klienty Domova.“

Děti s babičkami a dědeč-
ky vyráběly andílky na zá-
pichách, kterými si klienti 
mohli vyzdobit květináče 
a další nádoby ve svých 
pokojích, a zároveň všich-
ni společně dělali závěsy 
na hrazdičky u nemohou-
cích klientů. Děti je poté 
potěšili vánočními koleda-
mi a po celou dobu svého 
pobytu v Domově si se 
zdejšími, o mnoho desítek 
let staršími klienty povídali 
nejenom na téma Vánoce 
a dárky pod stromečkem. 

„Setkání dětí s našimi 

klienty se konají ve třech 

klubovnách a v tělocvičně 

se současně koná vánoční 

jarmark. Vánoční dekorace, 

adventní věnce, keramika 

i sladkosti jsou dílem našich 

zaměstnanců a klientů,“ 

dodala Hana Kubištová 
a v závěru naší návštěvy 
v Domově Sedlčany nám 
představila zástupce reha-
bilitačního ústavu v Kladru-
bech Jakuba Pětiokého, kte-
rý nám vysvětlil, co obnáší 
projekt Aktivizační sociální 
telerehabilitace. Cvičení při-
blížíme v příštím vydání.

David Myslikovjan

Setkání klientů Domova 
se uskutečnilo v několika 
klubovnách a zároveň 
se v tělocvičně konal 
vánoční jarmark

Děti společně s klienty Domova vyráběly mimo jiné zápichy s andílky.

Do učiliště na vánoční 
jarmark dorazili 
návštěvníci i ve sněhové 
kalamitě

Zástupkyně ředitele učiliště Vlasta Pecková na školním vánočním 
jarmarku nabízela mimo jiné zasněžené perníkové chaloupky.

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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SEDLČANY Na zimním sta-
dionu se v sobotu 2. pro-
since uskutečnilo soutěžní 
setkání krasobruslařů růz-
ných věkových kategorií 
z celé republiky na akci 
nazvané Středočeská vlo-
čka. Už od ranních hodin 
se z oblohy nepřetržitě 
sypaly vločky skutečné, 
a tak nebylo vyloučeno, 
že soutěž pořádaná říčan-
ským krasobruslařským 
oddílem je v ohrožení, 
protože velká část star-
tujících krasobruslařů to 
měla do Sedlčan hodně 
daleko. Také o jejich účas-
ti jsme si povídali s hlavní 
organizátorkou akce Ja-
nou Zychovou.

Nakolik velká sněhová 

nadílka ovlivnila účast 

startujících na Středo-

české vločce?

Ráno jsme si mysleli, 
že to bude horší, ale na-
konec přijel překvapivě 
velký počet soutěžících. 
Z důvodů kalamity se jich 

omluvilo pouze kolem 
deseti z celkových sto tři-
ceti sedmi. Doma zůstali 
pouze víkendoví řidiči 
a ostatní se s tím popaso-
vali (úsměv).

Všechno se tedy kona-

lo bez zádrhelů?

Ráno se nám v kolo-
nách zdrželi rozhodčí, 
kteří se sjížděli z různých 
koutů republiky, takže 
jsme začínali s padesáti-
minutovým zpožděním. 
Jedna z rozhodčích přijela 
z Hradce Králové a další 

například z Ostrova u Kar-
lových Varů. Přespávala 
ale v Praze, takže to měla 
do Sedlčan přece jenom 
blíž. Technické zázemí 
měli na starost technici 
z Liberce. 

Odkud přijeli do Sedl-

čan závodníci?

Z Prahy, z Nejdku u Kar-
lových Varů, z Roudnice 
nad Labem, Soběslavi, Po-
děbrad, Mariánských Láz-
ní a z dalších míst.

Když jsme pořizovali 

náš poslední rozhovor, 

zmínila jste, že ještě ne-

víte, zda bude sedlčan-

ský zimní stadion splňo-

vat technické parametry, 

abyste zde mohli mít sys-

tém mezinárodního hod-

nocení, panel s počíta-

čem. Jak to dopadlo?

D o b ře .  Na  z i m n í m 
stadionu nám vyhověli 
a jedeme systémem hod-
nocení International Ska-
ting Union. Dostali jsme 
na zdejší prostory dobré 

reference, a myslím si, že 
všechno naše očekávání 
ještě předčilo. Perfektní je 
led, osvětlení nemá chybu 
a na velice dobré úrovni 
je i zvuková aparatura. 
Jsme nadmíru spokojení. 
Překvapila nás také spo-
lupráce rodičů dětí z na-
šeho klubu, jak náš závod 
podpořili a kolik sehnali 
odměn pro soutěžící. Jsou 
to první závody našeho 
klubu, čekáme, jak dopad-
ne dnešní den a zatím jsme 
se na ničem nedomlouvali. 
Pokud se ale vše osvědčí, 
určitě bychom rádi v této 
tradici v Sedlčanech po-
kračovali.

V kolika kategoriích 

v Sedlčanech startují 

krasobruslaři?

M á m e  d o h r o m a d y 
čtrnáct kategorií a jedna 
z nich je vyloženě chla-
pecká. Další kategorie jsou 
smíšené a objeví se v ní 
třeba jeden chlapec.

David Myslikovjan

KRÁSNÁ HORA NAD VLTAVOU 
Adventní období zahajuje 
v městečku tradičně vystou-
pení dětí z mateřské a zá-
kladní školy v sobotu před 
první adventní nedělí. Neby-
lo tomu jinak ani letos, navíc 
se v neděli již podruhé přidal 
další koncert, profesionální.

Štěstí sněží nám
Plánovaný začátek sobot-

ního adventního zastavení 
byl posunut kvůli technic-
kým problémům. Když se 
ani po několika minutách 
nepodařilo zprovoznit dva 
připravené mikrofony, za-
hájil starosta Jaroslav Kříž 
slavnostní setkání díky mi-
krofonu farnímu, který byl 
v kostele svatého Mikuláše 
jediný funkční. „Jsme rádi, 

že jste přišli v tak hojném 

počtu, že vás ani ta troška 

sněhu nezastavila,“ glosoval 
v úvodu starosta a poděko-
val učitelům školy za přípra-
vu programu. „Jsem rád, že 

jsme se tu opět po roce setkali, 

že se tu dnes všichni společně 

můžeme zúčastnit této zají-

mavé akce,“ vítal plný kostel 

návštěvníků také místní farář 
Zbigniew Grzyb. 

Následovalo dvaceti-
minutové vystoupení dětí 
z mateřské školy, které vy-
střídali jejich starší kamarádi 
ze školy základní, ale také 
umělecké. Zazněly písně 
jak v češtině, tak v anglič-
tině, děvčata z hudebního 
oboru sedlčanské ZUŠ pod 
vedením učitele Jana Maška 
zahrála některé melodie také 
na kytary. Sólového zpěvu 
se výborně zhostila Justýna 
Lacinová. Poslední píseň 
podvečera měla symbolický 
název Štěstí sněží nám.

Po skončení programu 
byl na náměstí slavnostně 
rozsvícen vánoční strom. 
Eva Kirnig spolu s několika 
dětmi místní školy zazpívaly 
vánoční písně, ke kterým se 
přidávali i mnozí návštěvní-
ci. Ve stáncích v horní části 
náměstí byly připraveny 
stánky s výrobky dětí a oblí-
beným občerstvením.

Česko-slovenská 
Tichá noc

Také nedělní koncert měl 

opožděný začátek. Tentokrát 
byla na vině bohatá sněhová 
nadílka. „Počasí úplně nepřá-

lo, Matěj Vaník jel 670 kilo-

metrů z Bánské Bystrice, tak 

se ještě jednou omlouváme 

za to malé zpoždění,“ vysvět-
loval producent koncertu 
Radek Machander, proč při 
příchodu návštěvníků kos-

telem ještě zněla zkouška 
interpretů a samotné vystou-
pení začalo o několik minut 
později.

Během koncertu zazpí-
vala několik písní sólistka 
opery Národního divadla 

Andrea Kalivodová a několik 
její slovenský kolega, operní 
tenorista Matěj Vaník. Někte-
ré zazpívali také společně. 
Zazněla italština, španělština, 
latina, čeština i slovenština. 
„Je to úžasný zpěvák, skvělý 

člověk, báječný kolega praca-

nt a taky má výborné nápady, 

umí vybrat krásný repertoár,“ 

chválila svého kolegu Kalivo-
dová. V rámci programu do-
konce mohli posluchači po-
rovnat českou a slovenskou 
verzi stejné písně. Konkrétně 
šlo o píseň Lucerna Marty 
Kubišové.

Nechyběly operní árie 
a populární písně, zazněla 
také Vaníkova autorská pí-
seň. V samotném závěru se 
slovenština s češtinou vystří-
daly dokonce v rámci jedné 
písně, když Tichá noc byla 
předvedena s první slokou 
slovenskou a druhou čes-
kou. Přestože kostel nebyl 
tak zaplněný jako den před-
tím, více než stovka návštěv-
níků odcházela spokojeně.

Během adventu bude 
v krásnohorském kostele 
ještě několik koncertů. V so-
botu 9. prosince od 14 hodin 
zazní vánoční mše Jakuba 
Jana Ryby Hej mistře v po-
dání sedlčanského smíšené-
ho pěveckého sboru Záboj. 
Další sobotu bude kostel 
od 18 hodin patřit oblíbené 
skupině Fantom. Na Štěd-
rý den ve 14 hodin začne 
tradiční koncert trubačů 
a místního farního sboru. 
Vrcholem bude půlnoční 
mše, kdy opět zazní Rybova 
vánoční mše, tentokrát v po-
dání místního farního sboru.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Koncerty přivedly do kostela i nevěřící dvakrát za jediný víkend

Středočeská vločka zvítězila nad vločkami, které se celý 
den snášely nejenom na zimní stadion

Hlavní organizátorka Jana Zychová ve společnosti nejúspěšnějších 
účastnic kategorie nejmladších žaček.
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SEDLČANY Druhá část dlou-
hodobého pohárového tur-
naje hobby hokejistů je již 
v plném proudu a minulý 
týden jsme stihli zaznamenat 
z každé ze tří lig trojici vý-
sledků. Největší pozornost 
poutal páteční duel obhájce 
trofeje ze Sázavy se Zvíroti-
cemi, které v historii soutěže 
získaly pohár hned třikrát.

HC Rebel Sázava 
– HC River Boys 
Zvírotice 7:3 (4:1, 
2:1, 1:1)

První gól utkání padl 
již v 73. vteřině hry, a roz-
hodně stál za to. Sázava 
rozjížděla akci z vlastního 
obranného pásma, obránce 
Zvírotic, který byl nejblí-
že puku, nezvládl manévr 
a upadl na středové čer-
vené čáře, takže sázavský 
Milan Sýkora měl zcela vol-
nou cestu k brance. Snadno 
se dostal před gólmana Zví-
rotic a bekhendovým blafá-
kem dostal svůj tým do ve-
dení. Chlapce od vody 
tento gól nijak do kolen 
nesrazil, také oni se začali 
tlačit před branku soupeře, 
a když v 5. minutě rozehrá-
li svoji první přesilovku, 
už po půlminutě vyrovnali 
díky utěšené střele Hynka 
Tylicha z vrcholu kruhu. 
V 9. minutě hry se poved-
la další hezká akce Rebelu 
a na jejím konci byl Ladi-
slav Lešťák, který po přes-
né přihrávce od bočního 
mantinelu z místa těsně 
před brankovištěm doťukl 
puk do sítě – 2:1. Hned vzá-
pětí měli chlapci od vody 
možnost hrát svoji druhou 
přesilovku, tentokrát úspěš-
ní nebyli, a naopak za chvíli 
šli sami do čtyř. V oslabení 
dvě minuty před koncem 
první třetiny inkasovali třetí 
gól z hole Petra Švancary. 
V samém závěru úvodní 
patnáctiminutovky roze-
hrály Zvírotice další přesi-
lovou hru, ale nepohlídaly 
si rychlého Švancaru, který 
se dostal do samostatného 

úniku a pouhých deset vte-
řin před klaksonem zvýšil 
na 4:1.

Druhá třetina už byla 
mnohem vyrovnanější. Re-
bel, vědom si svého poměr-
ně vysokého náskoku, se už 
tolik nehnal dopředu a Zví-
rotice usilovaly o snížení. Po-
vedlo se jim to po necelých 
pěti minutách hry, kdy upra-
vil na 4:2 Ondřej Žďánský. 
V tu chvíli však favorit zno-
vu zabral a výsledkem byl 
pátý gól, jehož autorem byl 
opět Švancara. Sázavský for-
vard tak zkompletoval svůj 
hattrick. V závěru prostřední 
části hry se povedl únik sá-
zavskému Milanu Sýkorovi, 
a ačkoliv byl tísněn obrán-
cem Zvírotic, povedl se mu 
blafák a půldruhé minuty 
před sirénou zvýšil na 6:2. 

Ještě ve druhé třetině byli 
bezprostředně po sobě vy-
loučení dva hráči Zvírotic, 
a tak měla Sázava v úvodu 
třetího dějství k dispozici 
více než minutovou přesi-
lovku pět na tři. Dvojnásob-
nou početní výhodu sice 
nevyužila, ale moc ji to mr-
zet nemuselo, protože nás-
kok měla dostatečný. Hned 
vzápětí měli možnost hrát 
přesilovku i chlapci od vody 
a moc se s ní nepárali. Už 
po čtyřech vteřinách nece-
lých dvanáct minut před 
koncem snížil na 6:3 Miro-
slav Čermák. Poslední slovo 
však přece jenom měl Rebel, 
když rovněž v početní výho-
dě skóroval Jiří Pantofl íček. 
V závěru mače si Sázava 
krátce zahrála ještě jednu 
přesilovku pět na tři, ale skó-
re se už nezměnilo.

Výsledky
1. liga: Štětkovice–Křepe-

nice 4:7, Příčovy–Obecnice 
2:8, Sázava–Zvírotice 7:3.

2. liga: Rumola–Neveklov 
5:1, Vršovice – Daleké Dušní-
ky 4:4, Kňovice–Votice 10:3.

3. liga: Medvědi Sedlčany 
– Ševci Nový Knín 4:4, Mili-
čín–Olbramovice 6:1, Solopy-
sky–Rybníkáři 5:1. 

David Myslikovjan

Hokejisté Sázavy si 
udržují neporazitelnost 
i ve druhé fázi 
pohárové soutěže

SEDLČANY Stolní tenisté 
Tatranu se o uplynulém 
víkendu na domácí půdě 
v malé hale gymnázia 
v desátém a jedenác-
tém kole 3. ligy skupiny 
C utkali se dvěma týmy 
z Hradce Králové. Připsali 
si na svoje konto cenných 
šest bodů a udrželi se 
na třetím místě dvanácti-
členné tabulky, přičemž 
ztrácejí pouhé dva body 
na vedoucí Kolín.

Tatran Sedlčany 
– DTJ Hradec 
Králové 10:3

Úvodní čtyřhry skon-
čily nerozhodně, když 
na jednom ze stolů vy-
hrála dvojice Pejša–Ko-
cura bez ztráty setu 
a Faktor společně s Ka-
uckým uhrál pouze je-
den. Ve dvouhrách se už 
jednalo o jednostrannou 
záležitost. Hosté se drže-
li pouze do stavu 5:3, ale 
potom se domácím hrá-
čům povedla pětibodová 

vítězná šňůra. V tomto du-
elu vyhráli pět dvouher 
bez ztráty setu. Po třech 
bodech v nich vybojova-
li Pejša s Faktorem, dva 
přidal Kaucký a jeden Ko-
cura.

Tatran Sedlčany 
– Sokol Hradec 
Králové D 10:5

Do sestavy se vrátil 
Drechsler, který společně 
s Kocurou ve čtyřhře zví-
tězil 3:1 na sety a navlas 
stejně dobře si vedli i Pej-
ša s Faktorem. Ve dvou-
hrách měli domácí stále 
mírně navrch a postupně 
svůj náskok navyšovali. 
Čtyři body zajistil Pejša, 
tři Faktor a jedním bodem 
přispěl Drechsler. 

„V sobotu přijel soupeř 

mírně oslabený, takže se 

jednalo o hladkou záleži-

tost,“ uvedl po skončení 
nedělního mače vedoucí 
hráč Tatranu Radovan 
Faktor. „Jejich nejlepší 

hráč tady byl, ale přesto 

byl znát prakticky od za-

čátku výkonnostní rozdíl. 

Dohodli jsme se, že bude 

místo Dušana Drechslera 

hrát Roman Kaucký, aby 

měl odehráno co nejví-

ce zápasů a mohl zůstat 

na naší soupisce v žebříč-

ku. V neděli to bylo pro 

nás horší, protože hosté 

přijeli v nejsilnější sestavě, 

ve které hráli snad pouze 

potřetí v této sezóně. Tu-

ším, že v ní v této sestavě 

ještě neprohráli a chtěli 

se pokusit zvítězit i u nás. 

Musím říci, že tito kluci 

hrají moc pěkně, ale chybí 

jim zkušenosti a také tak 

trochu i pokora. Působili 

dost namistrovaně a poté 

i zklamaně. Jeden z hráčů 

porážku neunesl natolik, 

že když jsme si po skonče-

ní zápasu potřásli rukou, 

nikomu z nás se nepodí-

val do očí. Utkání ale bylo 

vyrovnané a o našem ví-

tězství rozhodlo domácí 

prostředí.“ 

David Myslikovjan

SEDLČANY Ve středu 20. 
prosince od 18 hodin se 
v divadelním sále Kultur-
ního domu Josefa Suka 
uskuteční veřejné předání 
cen úspěšným sportov-
ním reprezentantům Sedl-
čan za tento rok. Oceněno 
bude sedmadvacet spor-
tovců a dvě družstva. 

Ceny by sportovcům 
mělo letos předávat všech 
sedm členů městské rady, 
jimiž vedle starosty Ivana 
Janečka a místostaros-
ty Zdeňka Šimečka jsou 
radní Miroslav Hölzel, 
Vladimír Zámostný, Ka-
rel Marek, Josef Soukup 
a Martin Havel. V rámci 
kulturního programu vy-
stoupí žáci ZUŠ Sedlčany, 
Studio Dvojka a Taneč-
ní klub Slimka. Večerem 
bude provázet učitel Jiří 
Šibrava.            -bv-

Před Vánoci budou oceněni 
sedlčanští sportovci

Minulý rok byl uveden do síně slávy Petr Macák

Stolní tenisté zvládli 
hradecký dvojboj
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Pondělní stávka vyvolala minulý týden 
čilou diskuzi, která pokračovala při jed-
nání sněmovny o rozpočtu na příští rok 
ve středu. Už mi jde hlava kolem z toho, 
jak naše společnost šílí. Vždyť to přece 
není nikomu ku prospěchu. A k tomu-
to dění se hlásí i učitelé a zdravotníci? 
Vzdělaní, kulturní občané. A samostat-
ně mladí lékaři? Dle mého názoru to má 
základní obrysy začátku kariéry Davida 
Ratha, který hned po povinné krátké 
vojně dal před medicínou přednost 
všem možným funkcím. A aby byl zvo-
len, sliboval, že vybojuje vysoké platy.

Stát před pódiem, na kterém je 
sveřepý předák odborů a zjevně opo-
ziční politik Josef Středula, je podle 
mě ostuda. Nevidíme, s kým vším se 
dal do party? Akce bez pravidel stáv-
ky. Jen nesmyslná demonstrace bez 
myšlenky. Tady nešlo o stávku nutí-
cí zaměstnavatele ke zvýšení mzdy 
a dohodnutí kompromisu. Stávkovalo 
se snad někde v podniku s minimální 
mzdou? Ne. Zato se přidala automobil-
ka, kde si dávno vystávkovali mzdy, 
o nichž si jinde mohou nechat jen zdát. 
Je tu bohužel představa, že stát má po-

vinnost starat se o kdekoho. A co když 
mu pak nezbývá dost na školy, nemoc-
nice, sociální zařízení, silnice, železni-
ce, soudy, policii, armádu, životní pro-
středí, důchody atd.? 

V rozpravě ve sněmovně o rozpočtu 
na příští rok slyšíme o úsporách ve vý-
dajích, které nám přiškrtí nějaké výhody. 
Na druhé straně o zvýšení příjmů drob-
nými změnami některých daní. Odbor-
níci národohospodáři si představovali 
po rozvratu fi nancí mnohem odvážnější 
zásah. Ale chápou, že politicky by byl při 
ekonomické gramotnosti našich obyva-
tel těžko průchozí. Tak aspoň něco. Hlav-
ně už žádné plošné rozhazování. 

Vnímejme pozorně rozumná opatře-
ní vlády a zamysleme se, proč asi stále 
slyšíme silná slova opozice i dezinfor-
mátorů o nekompetentnosti vlády, či 
o hrozné katastrofě. Jen strašení. Všech-
na ministerstva mají aparát seriózních 
specialistů, proti nimž jsou opoziční 
poslanci svými projevy nekompetentní. 
Zejména svými protinávrhy pro další 
mrhání. Potom vážně mám za to, že 
podporovat podobné akce je jen zby-
tečná ostuda.       Vladimír Roškot

Čas pořád stejně tiká 
a opět po roce jsou tady 
– Mikuláš, Vánoce, Nový 
rok. Vzpomínám stále 
s úsměvem, jak jsem kdy-
si potkala Mikuláše. Jdu 
z práce po půl třetí rychle 
koupit něco v Limě a ho-
nem na autobus. V průjez-
du Mikuláš s čertem. Tak 
jim říkám, že jdou brzo, je 
světlo. Mikuláš na to, že 
nadělují pořád a do ruky 
mi vloží dva buřty. Co říkal 
čert, nevím. Je to moc dáv-
no – to byl řezník Dvořák 
tam, co je nyní Asimina, ale 
nikdy na to nezapomenu.

Moc nevystavujte děti 
strachu. Hlavně čerty pro-
sím, nestrkejte děti do pyt-
le, nesvazujte je řetězem. 
Buďte všichni hodní a ve-
selí. Na Vánoce to nepřehá-
nějte s dárky a s úklidem. 
A nebuďte na sebe zlí.

Marie Vondrová

Člověk si zvykne i na šibeni-
ci. Myslíme si, že to tak musí 
být. Jenže občas jsem přímo 
překvapena, že nemusí!

Příklad z doby, kdy jsem 
jela vlakem poprvé se sou-
kromou společností. Žádné 
stání v uličce, žádné špinavé 
vagony. Sedím v kupé, čtu si 
v tisku, který jsem vyfasova-
la, když tu ke mně přistoupí 
stevardka, osloví mě jménem 
a řekne: „Co si budete přát k ob-

čerstvení? Budete brzy vystupo-

vat, tak abyste to stihla sníst.“ 

Kulila jsem oči, sním či bdím?
Podobně jsem si při-

padala, když jsem učinila 
objednávku u české fi rmy, 
která distribuuje hlavně 
potraviny. Sháněla jsem to-
tiž jednu položku, kterou 
nemají v místním obchodě, 
a pokud ano, tak drahou. 
Neměl ji ani řetězec v okres-
ním městě, který ji jindy 
mívá. I byla jsem nucena se 
poohlédnout na internetu. 

Bylo milé zjistit, že kýžená 
potravina se prodává nejen 
v tetrapaku, ale i čerstvá, 
ve více variantách a ke vše-
mu ještě ve skleněných 
zálohovaných nádobách. 
Příjemně mě překvapilo, že 
zde najdu i zeleninu a ovoce 
od českých farmářů či kva-
sový chléb, co má žito nejen 
v názvu, a který není zatížen 
desítkami zbytečných ingre-
diencí. Též se mi líbilo, že 
mohu koupit ve slevě jídlo, 
které by jinak přišlo vniveč, 
a ještě mi u toho dají pocítit, 
že se chovám ekologicky.

Stejně tak mě potěšilo, že 
si mohu zvolit čas doručení 
označený lístkem stromu 
(symbol eko dopravy), což 
znamená, že nejedou jen kvů-
li mně, ale že to vezmou, jak 
se říká, jedním vrzem s ně-
kým dalším. Kurýr byl tedy 
ohlášen na konkrétní hodinu, 
a světe div se – opravdu tak 
i přijel. Nevyhodil mi tašky 

za brankou, ale odnesl mi je 
až domů, byl zdvořilý a do-
konce se i usmíval! Ještě jsem 
nepřekročila práh, a už mi 
pípl mobil, kde se mě ptali 
na spokojenost s doručením. 

A pak mi ještě napsal sám 
ředitel. Řekla jsem si – to spíš 
jeho sekretářka rozesílá uni-
verzální uvítací maily, v nichž 
se jen prohodí oslovení. Jen-
že když jsem odepsala, přišla 
odpověď opravdu od ředi-
tele. Dočasně mi aktivovali 
nadstandardní službu bez 
placení dopravného a bez 
nutnosti dodržet minimální 
výši objednávky.

Člověka skeptického 
napadá: nové koště dobře 
mete. Ovšem tím, že jsem si 
v nabízeném sortimentu ob-
jevila dobrý produkt tuzem-
ské malé fi rmy, tuhle službu 
od té doby využívám častěji, 
a koště se dosud neometlo. 
Samozřejmě, že i zde se chy-
bička může vloudit, a sku-

tečně se při tom množství 
zasílaných položek jednou 
i vloudila. Místo zázvoru jsem 
měla v sáčku pastinák. Zavo-
lala jsem kurýra, jestli sáčky 
omylem neprohodil. Řekl, 
že pokud je na tašce moje 
jméno, tak problém je jinde, 
a mám si zavolat na číslo 
uvedené na tašce. I zavolala 
jsem. Nebylo to hodinové po-
slouchání kolovrátkové hud-
by přerušované hláškou, že 
jsem v pořadí. Operátorka se 
ohlásila ihned, a oslovila mě 
rovnou jménem. (Podle čísla 
se jim zobrazí jméno zákazní-
ka, konečně smysluplné vyu-
žití techniky.) Sdělila jsem, co 
se stalo. „Omlouváme se, paní 

Synková, ten pastinák máte 

od nás darem, a za ten zázvor 

budete mít kredity. Chcete zá-

zvor odeslat okamžitě, nebo 

sdružit s příštím nákupem? 

Dopravu máte samozřejmě 

zdarma.“ 
Dnešním mladým lidem 

takové jednání přijde samo-
zřejmé. Já, léta trénovaná ne-
vrlými úřednicemi, jsem byla 
opravdu mile překvapena. 
Nic zde není problém.

Koukám na papírové taš-
ky, v nichž mi zboží přišlo. 
Nejenže jsou recyklovatel-
né, ale aby neskončily hned 
v kontejnerech na papír, či 
v kamnech, jsou na nich uži-
tečná telefonní čísla, případně 
i vtipné hlášky, a před svátky 
si z nich můžeme vystřihnout 
a složit papírové vánoční oz-
doby, anebo vystříhat jme-
novky na dárky. Některé taš-
ky jsou s potiskem andělíčků. 
„To by se dalo použít jako 
vánoční papír.“ napadá mě. 
Kouknu blíž – a ono je to tam 
dokonce doporučené.

Jsem vždy blažená, když 
vidím, že někdo má rád svou 
práci. Kdo přemýšlí, že by se 
něco dalo dělat i jinak. Lépe. 
Kéž by tomu tak bylo všude.

Hanka Synková

Z oblohy se den a půl valil nepřetržitě 
sníh. Vzápětí se tedy zákonitě objevil tra-
diční folklór. Od fórků na silničáře, že je 
zase překvapil sníh, až po obyčejné nadá-
vání, jak to, že nejsou silnice protažené.

Já si představím ty chlapy, jak vědí, že 
je čeká pořádná šichta. Jak sledují předpo-
věď a odhadují, kolikrát kam budou mu-
set jet. A zatímco já jsem si zatopil v krbu 
a koukal na televizi, oni se nezastavili.

Je zajímavé, že je nikdo nepochválí. 
Nikdo jim nepoděkuje za jejich práci, díky 
níž můžeme brzy po kalamitě zase vyrazit 
na silnice. Tak jsem se rozhodl, že to udě-
lám alespoň já. A protože nás bude víc, do-
volím si poděkovat za všechny, kteří jsou 
vděční: „Silničáři, děkujeme!“

Když člověk zkombinuje zdravý rozum 
a základní matematiku s fyzikou, zjistí vel-
mi rychle, že k ošetření silnic je potřeba 
čas. Že silničáři nemohou být hned všude. 
Že musejí začít od prioritních tahů, až pak 
odklízet zapadlé vísky. Že když sníh dál 
padá, vrátí se, až odklidí první nápor jinde.

Trochu mi to připomíná nadávání lidí 
na vládu. Že nemá peníze na všechno, 
že nevyřeší všechny problémy. A nejlíp 
hned. I zde platí zdravý rozum a základní 
matematika s fyzikou.  Bohumil Vohanka

Proč nedat přednost něčemu lepšímu?

Silničáři, děkujeme! Zbytečná ostuda A jsou zase 
tady

S L O U P E KK O M E N T Á ŘG L O S A

G L O S A
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